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‘‘ Jer iz srca dolaze zle misli, ubojstva, 
preljubi, bludnost, krađe, laži, psovke.’’   
Biblija, Matej 15:19

Hej, pogledaj malo oko sebe i razmisli; ima dosta toga u 
našem društvu što se ne slaže s istinom i jednostavno 

ne drži vodu! Žalosno, ali istinito. Stalno se čuje hvalisanje 
plemenitim nakanama, daju se pusta obećanja za čudesna 
ekonomska rješenja, a onda opet nova medijska afera i opet 
se otkriva zlo u srcu. I tako to ide i ide i ide... kakvom se stvarno 
dobrotom možemo pohvaliti?! Paaa, mislim da smo dosta 
dobri u zataškavanju kriminala. Nekad smo slušali ironične šale 
i smijali se usporedbama sa stanjem u Bangladešu. Ne znam 
baš kako je danas tamo ali pitam se imaju li oni pravomoćno 
osuđene osobe na položaju gradonačelničke vlasti? Koliko god 
željeli sakriti istinu o ljudskoj dobroti odgovor se stalno otkriva 
svima koji žele vidjeti. Ono što čovjek živi najbolje svjedoči 
o njegovoj pravoj kvaliteti i uvijek otkriva kakvo mu je srce. 
Iskustvo dakle, ne potvrđuje dobrotu čovjeka. 

Od davnina se po cijelom svijetu prepoznaje ozbiljan 
problem - čovjek treba pomoć da bi bio dobar. Zapitaj se 

samo: tko je narušio prirodnu ravnotežu na ovom predivnom 
planetu; tko je zvjerski posmicao milione nedužnih 
ljudi kroz povijest; tko to stalno krade, laže i vara… 
Ne čini li to baš onaj čovjek koji toliko uzdiže svoju 
dobrotu? A tko je razapeo nedužnog Isusa Krista? 
Nisu li i to bili u svojim očima neki dobri ljudi? Kad 
želimo biti dobri ljudi, onda pred drugima prvo 
moramo sakriti nedostatke svojoj dobroti. Možda 
smo skloni nervozi, možda s požudnom željom 
gledamo u tuđe, možda se silimo na smiješak i umilno lice pred 
onima koji nam se zapravo gade... Uvijek je više onoga što baš 
ne svjedoči za našu dobrotu. Uvijek toliko truda da sve izgleda 
dobro, a onda samo mala nepažnja i otkriva se prava narav i 
srce ljudi. Jer narav se nikako ne može sakriti. Jedno je prikriti 
trenutak života ali čovječja narav je zla i samo je pitanje kada će 
otkriti svoje pravo ja. Zato, kako bi sakrio svoje slabosti, čovjek 
često pribjegava nekom obliku religioznosti. Tako želi ušminkati 
stvarnost. I zaista religioznost može stvoriti bolji izvanjski 
dojam ali srcu čovjeka ne može pomoći. Unatoč religioznosti, 
srce mu ostaje potpuno isto, a upravo to ga najviše muči.

Nadalje, ta religiozna dobrota ne zanima Boga jer zna On 
dobro što je u ljudskom srcu. Bog dobro poznaje čovjeka 

- njegov je problem grijeh! Zbog svoga grijeha ide u smrt i ako 
se ne riješi grijeha, zauvijek će otići u propast. Zamisli kakva 
šteta; ima li išta vrjednije od života?! Duša kojoj je Bog dao 
život može propasti jer ne može opravdati svoj grijeh. Bilo bi 
to kao da čovjek sebe uhvati za kosu i podigne se od zemlje 
- NEMOGUĆE! Treba nam znači ozbiljna pomoć, a ne samo 
kozmetički tretman. Kada bi samo priznali sami sebi: možeš 
mrtvacu vješto staviti najbolju šminku i obući njegovo truplo 
u skupa modna ostvarenja ali ništa bitno nećeš postići. Sve će 
zajedno istrunuti, propasti. I tijelo i odijelo.

Ali kažeš: ‘’Pa čekaj... imam ja svoje argumente: kršten 
sam kao mali, slušao sam crkveni vjeronauk, prošao sam 

obrede pričesti i potvrde, odlazim čak redovno i na misu, ipak 
sam vjernik. Ja vjerujem u Boga i to sigurno nešto vrijedi.’’                

 DOBRI LJUDI
AUTOR: Robert Starčić, Zagreb

Da, stvarno je odlično što vjeruješ u Njega jer sve govori da On 
zaista Jeste, ali što ćeš onda sa svojim grijehom kada staneš 
pred Svetoga Boga? Znaš li da se Bog ne da prevariti? Što 
vrijedi lažna pobožnost i religiozno pokunjeni stav u nekoj 
hladnoj crkvenoj zgradi dok ti srce luta mislima grijeha. Vrijedi 
li zaista što pjevaš pjesme o ljubavi prema cijelom svijetu, a 
opake misli i prijezir prema susjedu ne mogu se nikako smiriti. 
Što vrijedi crkvena liturgija i odlazak na nedjeljnu misu dok kroz 
tjedan cijelo selo uz psovke i prostote ogovara svoga župnika 
jer svi dobro znaju kako i njemu treba pomoć da spasi svoje zlo 
ljudsko srce. Koliko zaista vrijedi staviti ruku na mjesto gdje se 
mogu osjetiti otkucaji srca i pjevati himnu domovini, kleti se u 

vjeru svojih starih, a onda za neko vrijeme bude 
otkriveno kako na računu tako dobrog čovjeka, 
velikog vjernika i domoljuba leže milioni kuna 
ukradenog novca. Nije to ništa novo, to je samo 
istina o čovjeku. Pa, ako baš hoćete, to su vijesti 
iz naših (svako)dnevnih novina.To je jednostavna 
istina o čovječjem srcu, a Istinu može vidjeti 
svatko kome je zaista stalo da je nađe. 

No, postoji IZLAZ. Ima JEDAN PUT za sve one koji vjeruju 
u Isusa. Čovjek može priznati svoj grijeh kao slabost, a 

svoj život predati u ruke Spasitelju. Tako može primiti snagu 
za jedan drugačiji život. To je Put za svakoga bez razlike, jer 
kod Boga nema pristranosti. Nitko ti ne može uzeti tvoju 
priliku - iskoristi je sada. To je milost, dar od Boga! Svatko može 
svoju grešnost predati Isusu, a u svoje srce primiti Njegovu 
pravednost i započeti NOVI PUT.

Nakloni zato sada svoju glavu pred Bogom, tu gdje jesi, 
priznaj Mu svoje zlo srce, On ionako sve zna. Jedino je stvar 

tvoje poniznosti i priznanja da trebaš pomoć po pitanju srca. 
Nema druge - moraš se nanovo roditi! Bog je dobar i želi biti 
tvoj Otac; otvori srce i reci: 
BOŽE, PRIZNAJEM DA IMAM ZLO SRCE I DA ČINIM GRIJEH. 
ŽALIM ZBOG SVOJEGA GRIJEHA I MOLIM TE, OPROSTI MI. 
ZNAM DA ME VOLIŠ JER SI ZA MENE DAO SVOGA SINA, ISUSA 
KRISTA. ISUS JE UMRO ZBOG MOGA GRIJEHA, PLATIO JE SVU 
MOJU KAZNU I USKRSNUO JE DA BUDE SPASITELJ SVIMA KOJI 
VJERUJU. ISUSE, BUDI MOJ SPASITELJ I PROMIJENI MOJE SRCE - 
NEKA ODSADA MOJE SRCE PRIPADA TEBI, A NE VIŠE GRIJEHU!
‘‘Sad, dakle, nema više nikakve osude onima koji su u Kristu 
Isusu’’  Biblija, Rimljanima 8:1

MORALNOST te može sačuvati od zatvora, 
ali samo vjera u KRV ISUSA KRISTA 

te može spasiti od pakla.
Charles H. Spurgeon

No, postoji IZLAZ. 
Ima JEDAN PUT 
za sve one koji 
vjeruju u Isusa. 
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Pismo pastora

U prošlom članku govorili smo o tomu što Biblija govori o 
tomu kakav odnos vjernici trebaju imati prema Crkvi i 

spomenuli smo da ćemo govoriti o tomu kakav odnos vjernici 
trebaju imati prema crkvenim službenicima. Na ta pitanja 
pokušavamo odgovoriti kroz ono što govori Biblija i ono što 
su ranocrkveni oci govorili o tomu. Kao primjer naveli smo 
ona svjedočanstva koja su u skladu s biblijskim navodima. 
Isto ćemo učiniti i u ovom razmatranju. 
Kakav odnos vjernici trebaju imati prema crkvenim 
službenicima? 
Hebrejima 13:17 - ‘‘Slušajte svoje starješine i činite kako vam 
kažu. Njihova je zadaća da bdiju nad vašim dušama i za to će 
odgovarati Bogu. Trudite se da to mogu obavljati radosno, a ne 
uzdišući, jer to ni za vas nije dobro.’’ 
1.Petrova 5:5 – ‘‘Jednako, vi mladići, pokoravajte se starješinama! 
U međusobnom saobraćaju svi se obucite u poniznost, »jer se 
Bog protivi oholima, a poniznima daje milost«.“ 
1.Solunjanima 5:12,13 – ‘‘Molimo vas, braćo, da poštujete one 
koji se trude među vama, koji upravljaju vama u Gospodinu, 
koji vas opominju. Iskazujte im izvanrednu ljubav zbog njihove 
službe!“ 
Iz ovih stihova je jasno što Duh Sveti traži od vjernika u odnosu 
prema njihovim službenicima. Riječi: slušajte, budite podložni, 
pokoravajte se, poštujte, iskazujte ljubav – su nedvosmislene. 

Slične upute nalazimo u riječima ranockrvenih otaca. Iskreno, 
njihove upute su toliko snažne da ostavljaju bez daha. 

Klement Rimski (oko 95. god.) 
‘‘Iskazujmo poštovanje onima koji vladaju nad nama.“ 
Ignacije (oko 105. god.) 
‘‘Biti podložan nadglednicima i starješinama vas na svaki način 
može posvetiti. Zbog toga, da bi bili poslušni Bogu, budimo 
pažljivi da se ne suprotstavimo nadglednicima. Jasno je stoga, 
da trebamo gledati nadglednika kao da gledamo samog 
Gospodina.“ 

‘‘Budite nepodijeljena uma poslušni 
svojim nadglednicima i starješinama.“ 
Didache (oko 80-140. god.) 
‘‘Nemojte ih stoga prezreti jer su oni 
vaši nadglednici zajedno sa prorocima 
i učiteljima.“ 
Ciprijan (oko 250. god.) 
‘‘Moramo ustati kada nadglednik ili 
starješina dođu. U Levitskom zakonu 
stoji: »Ustani pred lice starješine i poštuj 
onoga tko je starješina«.“ (Lev. 19:32) 
Apostolske konstitucije (sakupljeno oko 
390. god.) 
‘‘Što se tiče dobrih pastira, neka ih 
vjernici poštuju, vole, cijene kao svoje 
gospodare, svoje velike svećenike, 
učitelje pobožnosti. Onaj koji ih sluša, 
sluša Krista. Onaj koji ih odbacuje, 
odbacuje Krista.’’
Što reći na sve ovo? Treba li biti poslušan 
ovim uputama ili ih samo odbaciti? Što 
bi Gospodin želio da učinimo?<

Molimo vas, braćo, da poštujete one koji se trude 
među vama, koji upravljaju vama u Gospodinu, koji 
vas opominju. Iskazujte im izvanrednu ljubav zbog 
njihove službe!
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‘‘Tako je i s vjerom: ako nema djela, mrtva je u samoj sebi. 
Naprotiv, reći će netko: Ti imaš vjeru, a ja imam djela. Dokaži 
mi svoju vjeru odvojeno od djela, a ja ću tebi dokazati svoju 
vjeru djelima!’’                             Jakovljeva poslanica 2:17,18

Istinska vjera je popraćena djelima. Vjera bez djela je mrtva. 
Za razliku od nekih religija kršćanstvo nije filozofija. Nije 

nešto što je samo mudrovanje. Ono je praktična vjera. 
Kršćanstvo nije niti legalističko držanje rituala, ceremonija, 
i pravila; ono je utemeljeno na pravednim i dobrim djelima 
ljubavi. Ako osoba koja se naziva kršćaninom živi nepravedno, 
ne čini djela ljubavi i dobra djela, njeno kršćanstvo je upitno. 
Kršćanstvo je moralna vjera. Kršćanin nije nemoralna osoba. 
Nažalost u našoj domovini imamo mnoge “kršćane” koji su 
nemoralne osobe. Koji čine blud, lažu, kradu, licemjerni su i 
zločesti. Bog želi donijeti duhovnu obnovu a ona će donijeti 
moralnu obnovu. Nema prave duhovne obnove koja ne utječe na 
moralnost. Molimo za pravu duhovnu obnovu.

Damir Šićko Alić
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PREPORUČAMO KNjIGU

Damir Šićko Alić- ISCJELJENJE 
Bilo da si zdrav ili bolestan, ova će 
ti knjiga pomoći da razumiješ kako 
se suočiti sa strahom od bolesti ili sa 
samom bolesti. Može ti pomoći da 
razumiješ svoju poziciju i pravo u 
odnosu na stanje koje ti pripada prema 
onome što je Isus učinio za tebe.
Kroz spoznaje iz ove knjige tvoja 
će vjera biti osnažena, tvoje sumnje 
oslabljene, a ti ćeš biti spreman za 
Božji doticaj. Ovo je jednostavno 
učenje koje će te pripraviti za tvoje 
ozdravljenje. Ono ti može pomoći i 

da prepoznaš postoje li prepreke za Božju silu u tvome životu i 
ukloniš eventualne greške kako bi mogao primiti iscjeljenje. 
Pročitaj ovu knjigu i budi iscjeljen od svoje bolesti!
www.okknjizara.com  OK e-mail: info@okknjizara.com
OK tel. 01/6159-068

Tako je Isus obilazio sve gradove i sela. Učio 
je u tamošnjim sinagogama, propovijedao 
Radosnu vijest o Kraljevstvu i liječio svaku 
slabost i bolest. Biblija, Matej 9:35

MOŽE LI me BOG OZDRAVITI???
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Ime mi je Tamara, imam 32 godine. Želim vam ispričati 
svjedočanstvo Božje dobrote u mome životu i podijeliti s 

vama svoju radost zbog Isusa Krista. Bila sam bolesna od teške i 
neizlječive bolesti. Dijagnoza je bila rak jajnika, ali Bog je uslišao 
moju molitvu i ozdravio me bez intervencije liječnika. 
Bila sam dobro i potpuno zdrava, no nakon petnaestodnevnog 
obilnog krvarenja morala sam na liječničku kontrolu. Nakon 
pregleda stigao je nalaz koji je pokazao da imam “čokoladne 
ciste” maksimalne veličine. To je inače vrsta cista, koje nikako 
ne mogu nestati bez operacije. Nakon par dana stigao je i drugi 
nalaz “markera”, koji je ukazivao na rak s preporukom hitne 
operacije. Druga dva liječnika, specijalista u ovom području 
potvrdili su dijagnozu i prvotno mišljenje. Prognoze su bile 
crne, rekli su mi da je dobro što imam dijete, jer su se ciste 
rascvjetale i uništile jajnike i maternicu, te da više neću moći 
imati djece. Vidite, slava Bogu što Ga poznajem... Kako je ta 
vijest djelovala na mene, možda će vam biti čudno... ali ja 
sam bila presretna, obuzela me je zaista nadnaravna radost 
- radost Gospodnja. Jednostavno sam bila opuštena, jedva 
sam čekala da vidim što će Bog učiniti, kako će se proslaviti. 
Mislila sam pa čak i da umrem, Gospodin će nešto čudesno 
napraviti (npr. spasit će sve pacijente u bolnici). Znala sam i 
znala da će se Gospodin proslaviti u toj situaciji. U Bibliji, u 
novozavjetnoj Jakovljevoj poslanici 5:13-15 piše da ako tko 
boluje, neka sebi pozove crkvene starješine, a oni neka mole 
nad njim i pomažu ga uljem, pa će molitva učinjena s vjerom 
spasiti bolesnika. Tako sam i učinila. Pastori su tada molili za 
mene, pomazali me s uljem i dok su molili osjetila sam kako 
se nešto miče u trbuhu, na mjestu gdje je bio rak. Poslije, taj 
cijeli dan bila sam ispunjena snagom, mogla sam se kretati, 
raditi po kući... Par dana poslije bila sam na pregledu i nije se 
pokazala nikakva promjena prijašnjeg stanja. Iako je operacija 
bila određena i sigurna, govorila sam drugima: “ako trebam na 
operaciju”, nisam govorila: “moram na operaciju”. To je posebno 
ljutilo moje bližnje (oni nisu poznavali Boga kao Onoga koji 
daje zdravlje - Jahve Rafa), a ja bih im govorila: ‘‘molila sam da 
ozdravim, neću sada govorom nevjere poništavati molitvu.’’ 
Muževljeva sestra odmah mi je spakirala ruksak i to s njenom 
pidžamom, čarapama itd. Tih dana sam se borila svojom vjerom 
protiv njihove nevjere. I drugi pregled je najavljivao operaciju, 
bila sam kod anasteziologa, operacija je trebala biti u utorak. 
Došao je ponedjeljak, dan kada sam trebala biti primljena u 
bolnicu. Rekla sam: “Bože, ja ne želim biti na operaciji u utorak 
jer čeznem da tog dana budem na na molitvi koja se održava 
u mojoj crkvenoj zajednici.’’  Stigli smo tako u bolnicu. Dopratili 
su me moj muž i njegova sestra, a kod prijema doktor je rekao 
da sam ujutro prva na redu za operaciju. Sestra moga muža radi 
u bolnici kao medicinska sestra i htjela me je odmah upisati u 
bolnicu. Liječnik je rekao neka pričeka da se prvo napravi svježi 
pregled prije operacije. Dok me je doktor pripremao za pregled 

opisivao mi je tijek operacije, ali kada je počeo kontrolirati 
moje stanje na ultrazvuku ostao je bez riječi. Zbunio se i rekao 
je da su ciste nestale i da su se osušile u korijenu (upravo to 
su pastori i molili). Sve što se moglo vidjeti bila je jedna mala 
sitna vodena cista koja će sama puknuti i nestati. Rekao je 
kako ne razumije da su mi jajnici i maternica potpuno zdravi, 
normalne veličine i položaja, te da mi ne treba operacija. 
Potvrdio je da s ovakvim stanjem mogu imati djece i da sada 
mogu poći kući.  Nije znao što reći i proslijedio je da dođem 
na kontrolu za 1 mjesec. Slava Bogu, ljudi nisu mogli vjerovati. 
Odmah sam nazvala pastore i ispričala im o iscjeljenju, slavili 
su Boga zajedno sa mnom. I znate što - u utorak sam bila na 
molitvi!!! Slava Bogu! Nakon toga stigli su i nalazi “markera” koji 
su potvrdili potpuno zdravlje prije bolesnih organa i cijelog tog 
područja. Poslije par dana, na zahtjev rodbine otišla sam kod 
privatnoga specijalista koji je potvrdio potpuno zdravlje, čak 
nije bilo ni one male vodene ciste! Slava Isusu! Još nešto... dok 
sam imala ciste, moja je pastorica upoznala jednu djevojku koja 
je također trebala na operaciju radi slične dijagnoze. Govorila 
joj je da su molili za mene i da vjerujemo Gospodinu za 
najbolje, ali ona nije htjela molitvu. Ispalo je da je to bila moja 
susjeda, a oni nisu znali da se nas dvije poznajemo. Mjesec 
dana poslije, ta susjeda je bila operirana. Znala je da sam i ja 
imala istu dijagnozu kao i ona i kada smo se srele pitala me je 
kako se oporavljam nakon operacija. Ja sam joj rekla: ‘‘znaš, ja 
ti uopće nisam operirana, Isus me je iscijelio!’’ Poslije sam joj o 
tome još govorila i svjedočila o ljubavi Božjoj za sve ljude. Od 
tada su prošle 3 godine i ja sam zdrava. I bit ću zdrava - Amen!  
Hvala Bogu na Njegovoj milosti i ljubavi. Hvala Bogu što me je 
ozdravio i što sve okreće na dobro onima koji ga ljube, što ima 
naume mira, a ne nesreće za moj život. Znam da me nikada 
neće ostaviti niti zapustiti. Želim vam Božji Blagoslov! 
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Jako je lako osuditi nekoga - izgled, ponašanje, a bez 
problema i kompletnu osobu. Kad netko ne ispunjava 

naša očekivanja ili se ne ponaša onako kako bismo mi htjeli - 
spremni smo ga vrlo lako i vrlo brzo osuditi.
Kao kršćani trebamo se zapitati što je Isus učinio sa onima koji 
nisu ispunili njegova očekivanja?
Zamislite da nas Bog gleda prema našim djelima ili prema 
standardu svoje svete nepogrešivosti! Koliku bismo osudu nad 
sobom imali?!
Živimo u svijetu koji nije savršen, što znači da i mi sami nismo 
savršeni. Isus nam je pokazao put kojim nam je krenuti, a to je 
put prihvaćanja ljudi bez obzira ispunjavali oni naše standarde 
ili ne. Iako i mi sami nismo ispunili Božje standarde, Bog nas je 
ljubio i prihvatio onakvima kakvi jesmo – grešnicima. Isus je 
došao da očituje svoju ljubav grešniku.  Uvijek se trebao iznova 
podsjećati da Bog voli ljude, ali mrzi grijeh. Puno je primjera 
kako je Isus djelovao u odnosu prema ljudima -  prvo je 
pokazao svoju ljubav i dobrotu, a zatim je govorio istinu koja ih 
je oslobodila. Sjetimo se da nas dobrota Božja vodi k obraćenju 
(Rimljanima 2:4). Ljude toliko ne zanima koliko znaš, već koliko 
ti je stalo, voliš li ih.
Samo je jedan sudac
Apostol Jakov nam u svojoj poslanici govori: „Braćo, ne ocrnjujte 
jedan drugoga! Tko ocrnjuje svoga brata ili sudi svoga brata, 
ocrnjuje zakon i sudi zakon. A ako sudiš zakon, nisi vršilac zakona 
nego njegov sudac. Samo je jedan zakonodavac i sudac, onaj koji 
može spasiti i uništiti. A tko si ti da sudiš bližnjega?“ Jakovljeva 
4:11 – 12  
Onaj koji sudi stavlja se u ulogu sudca, a znamo da je samo 
Jedan sudac.
Općepoznata je stvar da nam kod drugih najviše smeta ono 
s čime i sami imamo problema, s čime i sami nismo na čistu. 
Vidimo brvno u oku drugoga, a balvan u svome oku ne vidimo. 
‘‘Ne sudite da ne budete suđeni! Jer sudom kojim sudite bit ćete 
suđeni. I mjerom kojom mjerite mjerit će vam se. Što gledaš trun u 
oku brata svojega, a brvna u oku svome ne opažaš? Ili kako možeš 
reći bratu svomu: ‘De da ti izvadim trun iz oka’, a eto brvna u oku 
tvom? Licemjere, izvadi najprije brvno iz oka svoga pa ćeš onda 
dobro vidjeti izvaditi trun iz oka bratova!’’ Matej 7:1 – 5
Zaslijepljeni samopravednošću 
Mi nismo kvalificirani da sudimo zato jer je teško biti nepristran, 
pod utjecajem smo naše nesavršenosti – neizgrađenosti. 
Vjerujem da je grijeh onoga koji sudi veći (brvno) naspram 
grijeha bližnjega (trun). Oni koji sude imaju veliki problem sa 
samopravednošću koja donosi sljepilo u njihov život, ne mogu 
vidjeti balvana u svom oku.
U ovim stihovima Isus ističe problem sa samopravednošću. Oni 
koji osuđuju druge ne samo da su usmjereni prekritički, već su i 
licemjerni.
Isus nam ovako govori o čovjekovoj samopravednosti:
„Bože, hvala ti što nisam kao ostali ljudi: grabežljivci, nepravednici, 
preljubnici ili – kao ovaj carinik. Postim dvaput u tjednu, dajem 
desetinu od svega što steknem. A carinik, stojeći izdaleka, ne 
usudi se ni očiju podignuti k nebu, nego se udaraše u prsa 
govoreći: ‘Bože, milostiv budi meni grešniku!’ Kažem vam: ovaj 

siđe opravdan kući svojoj, a ne onaj! Svaki koji se uzvisuje, bit će 
ponižen; a koji se ponizuje, bit će uzvišen.’’ Luka 18:11-14 
Kad sudiš to ne znači da si ti u pravu. Imamo primjer u Bibliji 
u priči o Noi i njegovim sinovima. Jedne večeri Noa je opijen 
vinom legao gol nasred šatora. Ham, njegov sin,  rekao je svojoj 
braći koja su bila vani istinu: otac se opio i nalazi se gol nasred 
šatora. Tada su njegova braća Šem i Jafet uzeli ogrtač, pokrili 
očevu golotinju, a licima se okrenuli na drugu stranu ne želeći 
vidjeti očevu golotinju. Kada se Noa probudio prokleo je Hama 
koji je govorio „istinu“, a blagoslovio Šema i Jafeta koji su ga 
pokrili i iskazali ljubav i poštovanje svome Ocu.
Lakše je suditi nego ljubiti 
Isusu su doveli ženu koja je uhvaćena u činu preljuba. Svi su je 
osudili osim Isusa. Naravno, zato što je lakše suditi nego ljubiti. 
Jako je lako donijetu sud, osuditi čovjeka. Ali, čovjeku ne treba 
osuda, nego pomoć. Poznata je ova Isusova rečenica:  ‘‘Tko je od 
vas bez grijeha, neka prvi baci kamen na nju“ Ivan 8:7
Isusov odgovor ima namjenu da preispitamo sami sebe. Kad 
budeš gledao na slabosti nekoga, sjeti se sebe da i ti nisi 
savršen, te da trebaš pomoć u svojim slabostima.
Jako je lako osuditi čovjeka u njegovom grijehu, slabosti , ne 
shvaćajući da bismo i sami bili osuđeni da nismo primili milost 
u Kristu Isusu.
Samo je Krist mogao uzeti kamen i baciti ga na nju, ali to nije 
učinio jer je došao da spasi i oslobodi čovječanstvo od grijeha.
Pomažući preljubnici Isus nije prihvatio grijeh, već je prihvatio 
preljubnicu.
‘‘Idi i od sada ne griješi više“  Ivan 8:11
Kao što su svi koji su željeli kamenovati preljubnicu odložili 
svoj kamen, trebamo i mi. Bog želi da svatko od nas odloži svoj 
kamen i počne iskazivati ljubav i poštovanje prema drugima.

Pitanja onima koji sude?
Koliko vremena provodiš u molitvi za druge?
Jesi li spreman ponuditi sebe kao pomoć u rješenju tuđeg 
problema?
Vidiš li prije problem ili rješenje? O čemu više razmišljaš? 
Govoriš li  drugima o tom problemu? (ogovaranje)

Zašto kršćani ne bi trebali suditi?
Jer nemaš uvid u cijelu situaciju.
Lakše je živjeti u opraštanju nego u 
osudi.
Žeti ćeš ono što siješ - je li to ljubav ili 
osuđivanje?
Donosi razdor, Izreke 6:16–19
Većinu sudova čovjek donese čuvši 
samo jednu stranu priče.
Baviš li se možda trunom, 
a brvno ne vidiš?
U svome si sudu možda 
dotakao Božje pomazanike 
(David – Šaul).
Bog je sebe postavio 
kao sudca.<

SAM BOG NEMA NAMJERU SUDITI ČOVJEKU 
DO SAMOGA KRAJA. Zašto bi onda Ti i ja?

Samuel Johnson, 1709.-1784.

NE OSUĐUJ! 
AUTOR: Drago Zrno, Split
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 Bartol Kašić preveo je Sveto 
Pismo (hrvatski jezik, štokavsko 

narječje, ijekavica, latinica) u 
Dubrovniku 1630. god., ali nije objavljeno zbog protivljenja 
Kongregacije za širenje vjere. Kašićev prijevod Biblije 
objavljen je tek 2000. god. u Njemačkoj.
 Služenje Svete mise na narodnome jeziku službeno 
je uvedeno u obred Rimokatoličke crkve tek 1963.god. 
zasjedanjem Drugog vatikanskog sabora. Do tog vremena 
sav rimokatolički svijet slušao je misu na latinskom, 
odnosno, na staroslavenskom jeziku.

zalogajnica

U Bibliji piše:
‘‘Sjećaj se 
Isusa Krista koji je 
uskrsnuo od mrtvih.’’
2.poslanica Timoteju 2:8

Ljudi često znaju reći: 
‘‘...ma, pusti me, 
ionako se nitko 
nije vratio s onoga 
svijeta.’’

CRNO bijelo
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Može li Hrvatska biti bogata kao Švicarska?
AUTOR: Tomislav Vidaković, Zagreb

Često se u medijima može čuti ovakvo ili slična pitanja, uz 
negativan odgovor koji se unaprijed podrazumijevani. Čak 

i ako se netko usudi pomisliti ili izreći da je takvo nešto uistinu 
moguće, brzo se predomisli kad uzme u obzir naše i pozicijske i 
opozicijske vladajuće političke garniture, ali i mentalitet naroda 
u cjelini. Međutim, oni koji su sol zemlje i svjetlo svijeta, a žive u 
našoj prekrasnoj, mnogočime bogatoj zemlji, na takvo pitanje 
trebaju spremno odgovoriti: ‘‘Kako da ne! Može biti i bogatija!“ 

Mnogima se ovakve tvrdnje mogu činiti pretjerane i 
idealistične. Međutim, ja duboko vjerujem da onima koji 

vjeruju u svemogućeg Boga koji drži do svoje riječi zapisane u 
Bibliji ovako nešto treba biti samo po sebi razumljivo. Zašto?
NEMOGUĆE JE čitati Bibliju (i Stari i Novi zavjet) i NE VIDJETI 
DA BOG MOŽE I ŽELI one koji Mu vjeruju BLAGOSLOVITI 
NA SVAKI MOGUĆI NAČIN, PA I MATERIJALNO – čak čitave 
narode. Dovoljno je sjetiti se Abrahama, Izaka, Jakova, Josipa 
(Egipatskog), Davida, Salomona, Joba i velikog materijalnog 
bogatstva koje su imali, a za koje je jasno napisano da je to dio 
Božjeg blagoslova nad njihovim životima. Kroz neke od njih 
su na Božji nadnaravan način bili blagoslovljeni čitavi narodi, 

kraljevstva, pa čak i nekoliko kraljevstava i naroda (posebno je 
to bilo vidljivo kod Josipa Egipatskog).

Tko kaže da se takve stvari ne mogu dogoditi i u današnje 
vrijeme i to u našoj zemlji? Bog sigurno ne! On u Svojoj 

riječi – Bibliji tvrdi na puno mjesta da smo mi u Novom 
zavjetu blagoslovljeniji od onih koji su bili blagoslovljeni 
u Starom zavjetu. U svijetu postoje mnogi kršćani koji su 
vjerujući Bogu postali izuzetno uspješni poslovni ljudi, koji 
su tako utjecali i utječu i na gospodarstva svoje zemlje. Bog u 
mnogim narodima podiže i kršćane koji su pozvani biti pošteni, 
odgovorni i sposobni političari zbog čijih odluka bivaju 
blagoslovljeni čitavi narodi.

Ako vjeruješ, pokreni se! Molimo Boga da nam u skladu s 
našim pozivom dade da unaprijedimo svoju zemlju – 

i to snažno! Tražimo Ga da nam dade odlične poslovne ideje, 
inovacije svake vrste (hej, u Bogu je izvor sve kreativnosti, a 
mi imamo otvorenu ‘‘telefonsku vezu“ s Njime!) i ne bojmo 
se preuzeti odgovornost za svoju zemlju, pa i na političkim 
pozicijama! Duboko vjerujem da će dovoljan broj nas to i učiniti 
i da će uskoro doći dan kada će i Švicarci doći učiti od nas kako 
se treba baviti politikom, poslom, znanošću, obrazovanjem itd. 

zanimljivo
Prva ostvarena pobjeda Hrvatske 
nogometne reprezentacije bila 
je protiv Švicarske. Utakmica je 
odigrana 2.travnja, 1940. godine 
na igralištu Građanskog, a rezultat 
utakmice bio je 4:0

‘‘Gospodin će narediti da blagoslov bude... u svakom pothvatu 
ruke tvoje’’  Ponovljeni zakon 28:8
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ekoNOMIJA5komentari
Nemojte se prilagođavati ovomu 
svijetu! Naprotiv, preobličavajte se 
obnovom svoga uma da mognete 
uočavati što je volja Božja: što je 
dobro, ugodno i savršeno!

Biblija, Rimljanima 12:2

Želite li donacijom potpomoći ovaj časopis svoj prilog možete uplatiti na račun: 
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Bog u ekonomiji AUTOR: Đurđica Mostarčić, Zagreb

Čitam i slušam kako ljudi nemaju povjerenja u državu i kako 
je bolje zatvarati tvrtke, obrte i otići van. Poznati poslovni 

čovjek u Hrvatskoj javno izjavljuje kako je bolje raditi na crno 
te krasti državu i na kraju platiti kaznu ako te ulove jer si ionako 
već uštedio na porezu. Zvuči mi to kao refren one pjesme … 
‘‘bolje biti pijan nego star’’ … jedino se još možemo i moramo 
pitati gdje su tu pamet, pošteno srce i vjera u Boga!
Proučavajući malo poslovne odnose i etiku koja vlada danas u 
poslovnom svijetu, došla sam do zaključka da sve potječe još 
iz biblijskih vremena i da je zapisano u Bibliji! Naravno da je to 
danas ponešto izmijenjeno u praksi, ali i dalje čvrsto vjerujem 
da se naši životi ne bi trebali suobličavati ovome svijetu, već 
dizati standarde i živjeti kako je Bogu ugodno. 
Vjerujem da se svi možemo složiti sa činjenicom da su nam 
svi resursi koje imamo (fizički, financijski, idejni… kakvi god), 
izvorno dani na UPRAVLJANJE i sukladno tome trebamo se 
prema njima i ponašati, sa pažnjom dobrog gospodarstvenika. 
Da ne budemo poput ljudi opisanih u biblijskoj knjizi 
Ponovljenog zakona gdje pisac kaže: ‘‘nemojte zaboraviti 
Gospodina kad sve sagradite i kad se svega nauživate. On vam je 
dao sposobnost“ (Pnz.8)

Koliko se često pitamo što je Božja volja za moj posao? Za moj 
dan? Bog je itekako zainteresiran za svaki dio tvoga života! 
Neke stvari odrađujemo rutinski, ne ostavljamo Njemu mjesta 
da se proslavi, ali ako samo malo zastanemo; ako se samo 
malo pomaknemo u stranu… čudesno što sve Gospodin može 
učiniti! Vjeruj mu za strateške upute, za resurse, za naplatu – 
ne samo za zaradu, već i za naplatu! Ali živi pravedno, posluj 
pošteno (Izr. 21:3). Ne zakidaj zaposlenike! Ne isplaćuj na 
crno! Pazi na dobavljače! Svoju obvezu slobodno uplati i koji 
dan ranije, ako možeš. Ljudi vole poslovati sa onima koji se 

drže svojih dogovora! A klijenti? Mogućnost da rasteš u svim 
duhovnim plodovima: strpljenje, mir, velikodušnost, uslužnost, 
dobrota, vjernost, blagost... niti ljubav ne smijemo izostaviti! 
Široko ti polje! Marljivost! Što će nam darovi, resursi ili blago 
ako nećemo biti marljivi? Lijenost ili nerad? Bilo bi lijepo da 
oni koji vjeruju Bogu prednjače u marljivosti pred drugima, da 
se isto prepoznaje u našim životima i da na taj način također 
svjedočimo koliko je naš Spasitelj stvaran! Znate, osnovno 
pravilo ljudske ekonomije je zapravo brinuti se za sebe – 
osigurati si lijepu zaradu, ono što je najbolje za mene (ovo je 
skraćeni tečaj ekonomije). Božja ekonomija gleda kako pomoći 
drugima, kako uživati i onda kad je to već treća ili četvrta milja 
koju idemo više od onog što su nas tražili! Ali, ne zaboravi, 
lijepo je davati. Nauči uživati u tome! Blagoslovi svoje klijente, 
poslovne partnere, čak onoga tko te zakinuo. Blagoslovi vladu, 
blagoslovi Lijepu Našu! Gospodin time dobiva prostora za sve 
ono što je isplanirao. A jednostavno ne mogu prihvatiti da je 
baš mene, moju obitelj, moj posao, crkvu, grad, zemlju… da 
nas je sve zaboravio!
Može se u Hrvatskoj poslovati pošteno! Može se ostvariti 
nadzor, inspekcija se može proći bez kazne i još uz pohvalu 
da sve štima! Vjerujem da želiš biti dio takve budućnosti! Ne 
posustaj, nego ‘‘zasuči rukave“. Poslušaj Božju mudrost i postavi 
stražu na svoja usta, uspravi ruke klonule i koljena klecava; 
poravnaj staze i zapleši pred Gospodinom s vremena na 
vrijeme! Iskaži Bogu zahvalnost za sve što čini, i za sve staze na 
koje te vodi i za sva čuda koja tek dolaze! I sanjaj veliko! Jer što 
će ti Bog, ako možeš sam.
Autorica ima dugogodišnje iskustvo i dokazani uspjeh u vođenju knjigovodstva. Razna 
iskustva iz područja ekonomije i knjigovodstva zabilježila je u svojoj knjizi ‘‘Čiste knjige’’. 
Kontakt za narudžbu možete pronaći na web stranici: www.cisteknjige.com

“Ako je Bog tvoj partner, 
neka tvoji planovi budu veliki.” 

Dwight L. Moody
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RIJEČ AUTORA:
Nemoguće je znati pravu katoličku vjeru, ako nismo čitali 
knjige i spise ranih crkvenih otaca. Oni su skovali izraze 
„predaja“, „sukcesija“, „katolička“, i druge. Da bismo 
ispravno razumjeli što ti izrazi znače, potrebno je pročitati 
što su oni o tome mislili i pisali.
Za mene osobno je bila velika radost čitati djela Klementa 
Rimskog, Justina Mučenika, Ignacija Antiohijskog, 
Polikarpa, Ireneja, Tertulijana, Klementa Aleksandrijskog, 
Ciprijana i mnogih drugih. Čudesno je kako su neki 
njihovi spisi tako aktualni („živi“) i za nas danas. Kako 
snažnu vjeru i otkrivenja su imali! Njihova nas djela mogu 
ohrabriti i uputiti. S radošću dijelim s vama dio onoga što 
je i mene oduševilo.

Damir Šićko Alić

Kome se moliti?

Dobro je započeti ovaj dio s razumijevanjem kome se moliti. 
Tertulijan kaže: „Nitko ne bi želio znati kako da moli, prije 

nego nauči kome se treba moliti.“ (Protiv Marciona, 4. knjiga, 
26. poglavlje) U ta rana vremena, mnogi su prisiljavali kršćane 
da se mole različitim bogovima, ljudima ili herojima, da im 
prinesu žrtve ili da jedu hranu koja se nosila na posvećenje 
raznim božanstvima. Kršćani su to odbijali činiti. Nisu se molili 
i molitvom služili nikom drugom osim Bogu Ocu, Sinu i Duhu 
Svetom.
 Atenagora piše o „optužbama da se ne molimo i ne 
vjerujemo u iste bogove kao gradovi (Carstva).“ (Caru Marku 
Aureliju, 14. poglavlje) On govori o tome da se kršćani ne 
mole stvorenju, niti materiji, nego nestvorenom Stvoritelju. 
Nadalje, da kršćani uviđaju kolika je udaljenost između 
Stvoritelja i stvorenja, te pita: „Zar smo i mi dužni doći i štovati 
kipove? Mnoštvo koje ne može razlučiti između materije 
i Boga ili vidjeti kolika je udaljenost između njih, moli (se) 
idolima načinjenim od materije. Jesmo li mi koji razlučujemo 
i razdvajamo nestvoreno i stvoreno (dužni) doći i štovati 
kipove?“ (Isto, 15. poglavlje)
 Ako proučavamo pisma, knjige ili poslanice ranih 
crkvenih otaca, uvidjet ćemo da se oni nikada nisu molili 
nikom drugom osim Bogu. Nikad se nisu molili mrtvim 
ljudima, „svecima“, drugim bogovima. Nikad se nisu molili pred 
kipovima ili slikama, Mariji ili nekom drugom. Nikad nisu molili 
krunicu ili nešto slično. Uvijek i isključivo su se molili Bogu. Pišu 
dosta o toj temi. Evo nekih primjera. „U molitvi idemo k Ocu.“ 
(Tertulijan, O molitvi, 11. poglavlje) „Mi se svakako molimo 
Gospodinu.“ (Isto, 13. poglavlje) „Dotaknimo se kratko Djela 
apostolskih, gdje Stjepan i drugi apostoli usmjeravaju svoje 
molitve Bogu koji je stvorio nebo i zemlju.“ (Origen, Počela, 4. 
poglavlje) „Mi se molimo Riječi, Mudrosti, samoj Pravednosti, 
koja je jedinorođeni Sin Božji.“ (Isto, 9. poglavlje)
 Slično govori i Ciprijan. „Prije svega, molimo se i tražimo 
Gospodina samoga, a onda kroz  Njega učinimo zadovoljnim 
Boga Oca.“ (7. pismo, 5. poglavlje) „Ali (naša) duša i misli trebaju 
se moliti Gospodinu s jednostavnom nakanom.“ (Isti, Oče naš, 
31. poglavlje) „I ja, doista, sjećajući se dan i noć, i kada prinosim 
u molitvi žrtvu s mnogima, i kada, povučen, osobno  molim, 
tražim od Gospodina da u potpunosti prepozna vašu krunu i 
slavu.“ (Isti, 15. poslanica, 1. poglavlje)
 U spisima ranocrkvenih otaca imamo napisane i mnoge 
molitve koje su molili – desetine, ako ne i stotine molitvi 
Klementa Rimskog, Ignacija, Polikarpa, Tertulijana, Ciprijana, 
Origena, molitve u Apostolskim konstitucijama, Uputama 
apostolskim (Didaché) itd., ali nigdje u njima ne nalazimo 
da se bilo tko od njih molio mrtvim ljudima, Mariji, svecima, 
bogovima ili slično. Sve molitve su upućene Bogu Stvoritelju 
po Kristu. Molitve Mariji, svecima, anđelima i slično novine su 
uvedene daleko nakon apostolskih vremena. Molitva krunice 
isto tako. Nitko od apostola ili ranih crkvenih otaca nije molio 
molitvu „Zdravo, Marijo“. Završimo ovaj odjeljak Tertulijanovom 
izjavom o molitvi:

„Ako bilo tko na takav način zazove drugog boga, a ne 
Stvoritelja, on ne moli, nego huli. Slično tome, od koga da 
molim da bi nešto primio? Koga da tražim da bi nešto našao? 
Kome da kucam da mi se otvori?... I, ponovno, na nijedna druga 
vrata neću kucati, osim na ona za koja mi je dana privilegija.“ 
(Protiv Marciona, 4. knjiga, 26. poglavlje)
Ovo su snažne riječi osobe koju se smatra ocem zapadne 
(katoličke) teologije.

Iz knjige: KATOLIČKA VJERA U CRKVENOJ PREDAJI
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Uskrsnuće – Razgovor u tramvaju
‘‘Glupost!”
Jedan gospodin ljutito zatvori svoje novine. Njegov se susjed 
pošteno trgnu.
‘‘Pa? Što je glupost?”
‘‘Ah, ti glupi uskršnji članci! Poslušajte: ‘Uskrsnuće! Proljeće je tu! 
Rijeke i potoci su se oslobodili leda, reče veliki pjesnik Goethe. 
Priroda svuda slavi uskrsnuće. Lijepo žubore potoci, cvjetići se 
bude, ptice se vraćaju. Uskrs je, svuda . . .!’ — koja je to glupost!”
‘‘Oprostite, ipak to nije glupost! Zašto bi to bila glupost? Zar nije 
Uskrs svečanost uskrsnuća?”
‘‘Da, sigurno! Ali ne radi se u uskrsnuću prirode, nego o 
Isusovom uskrsnuću!”
‘‘Ipak, dozvolite: što to govorite? Možda 
ne čujem dobro. Isusovo uskrsnuće?!”
‘‘Da! Dobro čujete! Radi se u Isusovom 
uskrsnuću! O tome da su Božjeg Sina 
ljudi razapeli, položili u grob, i da je On 
uskrsnuo od mrtvih.”
‘‘Zar još danas postoji netko tko u to 
vjeruje? Znanost je —!”
‘‘Molim? Što je znanost?”
‘‘Opovrgla Isusovo uskrsnuće. Pa to zna 
svako dijete.”
‘‘Onda svako dijete zna neku glupost. Ali 
moja djeca još uvijek pjevaju: ‘Jer sam 
Isusova ovca, veselim se . . .’ Ali, oprostite, 
kako je to znanost opovrgla Isusovo 
uskrsnuće? Bojim se da imate nestvarnu 
predodžbu o znanosti.”
‘‘Molim vas, nedavno sam čitao da se Isusovo uskrnuće mora 
duhovno razumjeti. On i dalje živi kroz svoje riječi!”
‘‘To fino zvuči. Samo, Isusovi apostoli su jako ustrajavali na tome 
da je on tjelesno ustao. Oni naglašavaju da su ga dirali i da je on 
pred njima jeo.”
‘‘Ah, moj dragi gospodine, apostoli! Šta su oni već svašta izrekli! 
Oni su imali samo neku viziju! Dan i noć nisu mislili na ništa 
drugo nego samo na uskrnuće. I onda su sami sebi umislili da 
su ga stvarno vidjeli. I to sam čitao u jednom znanstvenom 
članku.”
‘‘Čudna znanost! Malo se potrudite pa pročitajte o tome u 
Novom zavjetu! Učenici uopće nisu razmišljali dan i noć o 
njegovom uskrsnuću. Mislili su suprotno. Kad je Isus došao iz 
groba, nisu htjeli vjerovati. Bili su jako kritični i trijezni. Ne, tako 
ne dolazi do autosugestije!“
‘‘Ali ja ne mogu vjerovati da netko ustaje od mrtvih!”
‘‘Ni ljudi u Jeruzalemu koji su ga razapeli, nisu htjeli vjerovati. 
Ali, imali su dobro sredstvo da se uvjere da je doista tako bilo!“
‘‘Pa?“
‘‘Trebali su samo otvoriti grob i vidjeti leži li Isus tamo. To su 
sigurno i učinili. Da je tijelo bilo još tamo, sigurno bi glasno 
protestirali. Ali o tome ne čujemo ništa. Sjećam se da sam 
jednom o tome čuo jedno jako zanimljivo predavanje. Tu je 
jasno dokazano da Isus nije bio uistinu mrtav. I tako je, eto, treći 
dan ustao iz groba. Tu imate jako dobro, prirodno objašnjenje 
za uskrsnuće.“
‘‘Pa, imate spremnu cijelu seriju objašnjenja. Ako jedno ne 
pomaže, izvučete drugo, Vi ste čudan tragatelj istine! – 

Ali – nemojte mi uzeti za zlo – ovo što se sada rekli također je – 
glupost!“
‘‘Ali molim —!”
‘‘Pa, ništa strašno … — pazite malo: na uskrsno jutro idu tri 
opremljene žene na grob, kako Biblija kaže. To je bila, kako 
je poznato, izdubljena pećina zatvorena velikim kamenim 
blokom. Žene su htjele balzamirati tijelo, kako je tada bio 
običaj. Usput su razmišljale: ‘Tko će nam odgurnuti kamen s 
ulaza u grob?’ Kamen je bio tako težak da ga tri zdrave žene 
nisu mogle odgurnuti. A izgleda da to može taj nazovi mrtvac, 
i to jedan koji nije jeo tri dana nakon okrutnog rimskog 
bičevanja i razapinjanja? Pri razapinjanju ti tako probodu 

ruke da se jako ošteti zapešće. Takav 
jedan mrtvac je jako iskrvario. Takav 
mrtvac ne odvaljuje ogromne kamene 
blokove. Osim toga, Rimljani su se bili 
uvjerili da je stvarno bio mrtav. Ne, ne! 
S tako primitivnim objašnjenjima se ne 
približavate činjenicama!“
‘‘Da, moj gospodine, onda je mrtvac 
nestao na neki drugi način. Sjećam se da 
sam čuo da su ga učenici ukrali“.
‘‘A, o tome ste čuli? O tome govori čak i 
Biblija.“
‘‘Pa eto, vidite. Sve se samo razjašnjava – „
‘‘Da, objašnjava se. Biblija kaže, naime, da 
su Isusovi neprijatelji širili tu laž kad više 
nisu mogli zatajiti prazan grob. Naravno, 
to onda nitko nije vjerovao; poznato je 

da su Isuov grob čuvali rimski vojnici. A želim vidjeti tog lopova 
koji će rimskim vojnicima ukrasti mrtvo tijelo!“
‘‘Poslušajte: vjerujete li stvarno u Isusovo uskrsnuće?”
‘‘Svakako! Prije svega vjerujem u to jer sam u životu susreo 
Isusa. Nisam više htio živjeti bez sigurnosti da imam živog 
spasitelja. Pročitajte danas, u Bibliji, priču o uskrsnuću!“

Wilhelm Busch – Male priče

Sten Nilsson - KRVNI SAVEZ
Odlična knjiga koja ti može 
pomoći u razumijevanju 
Isusove žrtve na križu. Što je 
sve ostvareno kroz Njegovu 
smrt i koliko za nas znači 
Njegovo uskrsnuće.
Sten Nilsson, poznati 
metodistički pastor, 
misionar i propovjednik 
pomaže shvatiti s kolikom 
se ozbiljnošću Bog odnosi 
prema savezu kojeg je s 
nama sklopio kroz Isusa 
Krista. Autor na zanimljiv 

način slijedi crvenu nit saveza koja je središnja tema Biblije 
i koja povezuje Stari i Novi Zavjet. Izuzetna knjiga.

www.okknjizara.com

                                 PREPORUČAMO!!!
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BOGU JE OBITELJ VAŽNA AUTOR: Branka Menalo, Zagreb

OBITELJSKI 
KUTAK

Postoji sila koja može biti oslobođena u ovo vrijeme kroz 
obitelj koja je u predanju Gospodinu. To je Božanska sila 

koja donosi promjene u društvu. Postoji poziv koji ima svaka 
naša obitelj. 
Kada čitamo u Postanku o Noi i gradnji arke saznajemo o 
Božjem sudu u ono vrijeme i spasenju čovjeka.  No, ima 
nešto više od toga, nešto što nije ispisano slovima, ali je bilo 
proživljeno životom jedne obitelji, koja je prepoznala poziv od 
Boga i odgovorila na njega. 
Noi se Bog objavio poslije 500 g. 
njegova života i tada je počela 
njegova avantura sa Bogom 
koja je trajala do 601. godine, 2. 
mjeseca, 17. dana Noina života, 
kada je cijela obitelj izišla iz arke i 
sklopila savez sa Bogom. 
Pitanje koje me je vodilo cijelo 
vrijeme bilo je: ‘‘Što se događalo 
tih 100 godina dok se arka 
gradila, dok je jedna obična 
obitelj živjela i ispunjavala poziv 
za svoj život?’’ Gradnja arke nije 
bio poziv samo za Nou, nego za 
njegovu ženu, sinove i njihove 
žene.
Počinjemo od oca, NOE.  
Zamislite.
Noa odlazi na «posao» svaki dan. 
Gradi arku, siječe drva. Posao mu ide lako, jer on ima motornu 
pilu, veliki bager i sav alat koji mu olakšava posao. Naravno, nije 
bilo tako. Tko zna koliko mu je trebalo da posiječe jedno drvo? 
A tek onda skine koru, pili u daske, premazuje. Vraća se s posla, 
najvjerojatnije sa svojom ženom. Ona mu svaki dan previja rane 
koje je zadobio na poslu. Noa često s njom razgovara o svemu.  
Sumnje ga obeshrabruju ‘‘Ženo, možemo li sve to? Kako sam 
umoran... Koliko će nam trebati da završimo gradnju? Možda 
cijeli život.’’ (Mi bismo danas rekli: ‘‘Hoću li doživjeti da otplatim 
ovaj kredit?’’) Nisu li to iste borbe koje i mi vodimo?
Dvije godine su prošle. 502. godine Noina života, eto stiže i 
dijete. Uza sav posao, Noa postaje i otac. Njegovi kapaciteti se 
šire. Buđenje noću, posao danju. Prvi sin raste, dolazi i drugi, 
uskoro i treći. Sad uključuje i sinove u obiteljski posao. Govori o 
zadatku, pozivu koji im je Bog povjerio. Odgaja ih i poučava o 
Bogu. Uza sve to Noa ima snažan odnos sa Gospodinom, govori 
Mu o svojim sumnjama, nemoći. Izlijeva svoje srce. Gospodin 
ga ohrabruje. I tako, godine prolaze, arka raste. Zajedno su 
već mnogo toga prošli. Sinovi sazrijevaju. Dolazi vrijeme da ih 
i poženi. Noa je znao da je to bitna karika u cijelom zadatku, 
jer kako bi izvršili sljedeći zadatak koji slijedi nakon potopa; 
plodite se i množite i zemlju napunite. Noa je bio svjestan svake 
etape izvršenja poziva. Nije zakazao ni u čemu. Bio je osoba od 
integriteta. 
Arku su  izgradili. Došlo je vrijeme da skupe hranu, vodu, sve 

potrebno za njih i životinje. Smjestili su se u arku i čekali kišu. 
Sve je to trajalo 100 godina! Posao od jutra do mraka i to dobar, 
težak, naporan posao. Po čemu se Noa razlikuje od jednog 
današnjeg oca? Možda samo u drugoj vrsti zadatka, poziva.
ŽENA, ne znamo joj ime. Rekli bismo da nije ni bitna jer se ne 
spominje mnogo u tekstu. O njoj saznajemo samo da je znala 
što Noa radi, ušla u arku i izišla iz nje. Kao netko sporedan, 
manje važan. No, i ona je imala ulogu u svemu i to sigurno ne 
malu. Svaka žena bi trebala biti podrška svom mužu u životu. 
Noina je žena zasigurno bila takva. S kime je sve dijelio, kome 
je dolazio kada je bio obeshrabren? Tko je obavljao kućanske 
poslove, kuhao ručak, prao veš, čistio? Sigurno žena koja je 
voljela svog muža i imala vjere da Bog nešto čini! Ona je bila 
njegova ljubav, s njom je imao dublji tjelesni odnos? Žena 
koja mu je rodila tri sina. Mogu je zamisliti, kako s djetetom 
na leđima, nosi mužu vodu, pridržava daske... Sudjeluje u 
obiteljskom poslu predana i ponizna... Je li joj bilo lako kao ženi, 
majci? Buđenja noću, sva dojenja, presvlačenja, pranja, prvi 

zubi... Umor i tisuću pitanja koja 
dolaze kada dođu djeca.  Kako 
odgajati sinove, kako rješavati 
njihove svađe? Svo majčinsko 
davanje, maženje, hrabrenje, 
tješenje uz posao koji nije bio ni 
malo lagan. Čini se poznatim? 
Da, bilo je i prepirki, svađa... 
Dana punih iscrpljenosti  i suza, 
sigurno je bilo. To je ljudski. 
No, ona je naučila izlijevati srce 
pred Bogom i to joj je davalo 
snagu i mudrost da izdrži do 
kraja. Kako to mogu tvrditi? 
Ona je bila uz muža svo vrijeme, 
nije ga proglasila ludim, nije 
mu okrenula leđa, nosila je 
teret s njim zajedno. Rodila mu 
je djecu. Prošli su sve zajedno, 
nisu odustali. To čini žena vjere, 

žena koja voli Boga, svog muža, svoju obitelj. To čini žena koja 
prepoznaje poziv od Gospodina. 

SEMINAR O BRAKU - ‘‘USPJEŠAN BRAK’’  Barrie i Eileen Jones
Ovi iskusni službenici poučavaju o bračnom savezu kroz 
biblijsku riječ i svoje dugogodišnje iskustvo u braku. 
Kroz ovo učenje spominju se mnoge stvarne životne situacije 
i ponuđeni su odgovori za rješenje mnogih nedoumica. 
Otvoreno i zrelo govore o području 
seksualnosti. Seminar može pomoći 
supružnicima kako bi bolje njegovali 
i unaprijedili svoj brak, a za one koji 
još nisu u bračnom savezu može biti 
odlična teoretska priprema.  
Barrie i Eileen žive 49 godina u 
blagoslovljenom braku, imaju 
četvero djece i 12-ero unučadi. Već 
30 godina služe o temi Brak prema 
Božjem naumu. 
Možete naručiti snimku cijelog seminara „Uspješan brak“, 
Cijene su: 60 kn (CD), 105 kn (DVD), 35 kn (MP3). Narudžbe 
primamo na broj 01 2911 942 ili na e-mail zagreb@rijeczivota.hr

Želite li donacijom potpomoći ovaj časopis svoj prilog možete uplatiti na račun: 
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Točno godinu dana nakon što je stajao ispred Opće skupštine 
Ujedinjenih Naroda i tražio smjenu sirijskog predsjednika 
Bashara Assada, predsjednik Obama ponovno je u rujnu 
spomenuo nasilni sukob na Bliskom Istoku – ovaj put pozivajući 
na udružene globalne napore u borbi protiv islamskog terorizma 
u toj regiji.

U ovom govoru predsjednik Obama je izgovorio zbunjujuću 
izjavu o islamu: ‘‘Islam naučava mir. Muslimani diljem svijeta 

nastoje živjeti dostojanstveno i pravedno. A kad je riječ o islamu i 
Americi, nema ‘‘nas“ ili ‘‘njih“ – samo ‘‘mi“, jer su milijuni muslimana 
u Americi dio tkiva naše države.“ 
Dok pohvaljujem predsjednika Obamu za raspoređivanje 
američkih vojnih snaga koje se bore protiv ove podle i opake 
prijetnje, također vjerujem da je naš predsjednik potpuno i u 
temelju u krivu što se tiče netolerantne i nasilne prirode čvrstih 
islamskih sljedbenika. 
Dan nakon predsjednikova govora stajao sam na trgu Lafayette 
– odmah preko puta Bijele kuće –govorio sam na molitvenom 
bdjenju za Saeeda Abedinija, iranskog Amerikanca koji je bio 
uhapšen u Iranu prije dvije godine. 
Saeed je bio uhapšen samo zbog svoje kršćanske vjere, tučen i 
mučen radi Isusa od strane neprijateljskog islamskog režima. 
Islamistički teroristi neselektivno i brutalno ubijaju sve koji im stoje 
na putu, dokaz za to su  jezive demonske fotografije nedavnih 
ubojstava američkih i britanskih novinara. Za muslimane mir 
dolazi tek kroz podčinjenost islamu. Kada oni govore o miru, misle 
na podčinjenost njihovoj religiji. Što se tiče svijeta, desetci tisuća 
muškaraca, žena i djece ubijeni su u ima Alaha, pod krvavom 
zastavom islama. 
Zato sam, dok smo molili za oslobođenje Saeeda i ostalih 
progonjenih kršćana, razgovarao s predsjednikom putem medija i 
zvučnika u parku Lafayette: 
‘‘Gospodine predsjedniče — sljedbenici mirotvorne religije ne 
obezglavljuju nevine ljude na barbarski način, kojem je svijet 
nedavno svjedočio.“ 
‘‘Gospodine predsjedniče — sljedbenici mirotvore religije ne 
otimaju 300 mladih školarki, kao što je to učinila grupa Boko 
Haram u sjeveroistočnoj Nigeriji u travnju i navodno ih prodala 
muškarcima kao seksualno roblje.“ 
‘‘Gospodine predsjedniče — ljudi koji prakticiraju mirotvornu 
religiju ne detoniraju bombe na američkim ulicama tijekom 
maratonske utrke kako bi ubili i osakatili nevine ljude.“ 
‘‘Gospodine predsjedniče — nitko tko pripada mirotvornoj religiji 
ne bi ni uzeo u obzir otmicu aviona i ne bi se njima zabio u zgrade 
pune nevinih ljudi, na početku njihova radnog dana,  kao što se to 
dogodilo u ovoj državi 11. rujna.“ 
‘‘Gospodine predsjedniče — niti jedna mirotvorna religija ne 
bi tolerirala, a kamoli prakticirala, obrezivanje žena, tražila od 
žena muževo odobrenje za izlazak iz kuće ili prijavu na posao, 
i ograničila njezinu mogućnost da pravda bude zadovoljena u 

slučaju seksualnih zločina.“   
‘‘Gospodine predsjedniče — mirotvorna religija ne bi oprostila i 
dopustila ocu da utopi svoju kćer u bazenu ispred cijele obitelji u 
ime obiteljske časti jer je ona možda ostala kasno kod svog dečka.“ 
‘‘Gospodine predsjedniče — zašto 3,5 milijuna muslimana u 
Sjevernoj Americi nisu osudili ovo odvratno barbarsko ponašanje 
pripadnika njihove religije na američkom tlu?“ 
Čak je predsjednik Bush u prošloj vlasti islam nazvao mirotvornom 
religijom. Obojica predsjednika načinila su veliku protuuslugu 
američkoj javnosti nerazumijevanjem islama i njegova učenja u 
Kuranu. 
Sada razumijem da ove stravične događaje nisu počinili 
mirotvorni muslimani, koji mirno koegzistiraju s pripadnicima 
drugih vjeroispovijesti, već radikalni ekstremisti. Zasigurno postoji 
mnogo muslimana koji mirno žive u suživotu s pripadnicima 
drugih religija. 
Pa ipak, moje je pitanje: zašto mnogi, ako ne i većina, od 1,6 
milijardi muslimana diljem svijeta nisu osudili ove nasilne zločine 
protiv nevinog ljudstva kad su se prvi put pojavili? Zašto bi 23% 
svjetskog stanovništva stajalo u pozadini i dopustilo pripadnicima 
iste religije da ih definiraju svojim nasilnim ponašanjem ako je to 
uistinu religija mira? 
Ako netko tko za sebe tvrdi da je kršćanin počini neki nasilan čin, 
većina kršćana se brzo i jednoglasno udruže kako bi osudili taj čin 
i ogradili se od njega. Ne mogu se prisjetiti niti jednog primjera 
nasilnog ponašanja navodno učinjenog u ime kršćanstva, a da nije 
odmah odbačen od strane kršćanske zajednice. 
Predsjednik Obama rekao je da su grupe poput al-Kaide i Boko 
Harama vođene ideologijom koja ‘‘će jednostavno usahnuti i 
umrijeti ako je konstantno izložena, suočavana i opovrgavana na 
svjetlu dana.“ 
To jednostavno nije slučaj. Islam nije samo ideologija ili 
filozofija. To je kriva religija. I dok možda sadrži neke elemente 
ljudskog morala, nije ništa drugo nego vođena i karakterizirana 
podmuklom prijevarom. 
Isus je rekao: ‘‘Ja sam put, istina i život. Nitko ne dolazi k Ocu osim 
po meni.“ (Ivan 14:6) Svaka religija ili vjera koja odbija priznati 
božanstvo Isusa Krista – islam, budizam, hinduizam – i traži 
spasenje na bilo koji način osim kroz vjeru u Njega, kriva je religija. 
Đavlove zasljepljujuće laži su mračna i zlobna sila koja se , na kraju 
krajeva, nalazi iza svake krive religije. Kada su farizeji sumnjali u 
Isusovu izjavu kao vječnu istinu, Isus im je odgovorio potresnim 
ukorom: ‘‘Vi imate đavla za oca. On je bio ubojica ljudi od početka.. 
on je lažac i otac laži.“ (Ivan 8:44-45)  
Nemoguće je da religija bude ujedno i kriva religija i religija mira, 
pošto nikako ne može pomiriti svetog Boga i grešnog čovjeka, i 
nikad ne može donijeti stalan mir između ljudi ili nacija. 
Očito je da nije svaka lažna religija obilježena barbarskim 
ponašanjem kakvom svjedočimo u današnje vrijeme. Neke se 
na površini čine spokojnim i bezopasnim, no nijedna ne može 
osloboditi ljude od snage grijeha. Samo Krist, 
Sin Božji, spašava od grijeha, đavla i smrti. On 
je umro na križu za naše grijehe, bio pokopan i 
uskrsnuo od mrtvih 
Moja iskrena molitva je da Gospodin iskoristi 
ove kaotične i zastrašujuće događaje 
kojima svjedočimo na svijetu kako 
bi potaknuo ljude, uključujući i 
pripadnike islama, na jedino rješenje 
– osobnu, transformirajuću vjeru u 
Gospodina Isusa Krista, Princa mira. <

Franklin Graham: 
Je li islam uistinu religija mira?
preuzeto: Decision Magazine,  billygraham.org
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TV JERUSALEM
Javljanje uživo iz Jeruzalema ...

...da je tada bilo televizije 
- vjerojatno bi upravo 
tako zvučalo. Grupa malih 
glumaca “BOŽJI BISERI” 
iz zagrebačkog Centra 
‘‘Riječ Života’’  pripremili 
su i odigrali još jednu 
kostimiranu predstavu.  
Bili su tu prizori biblijskih 
događaja, šaljivo 

obrađene biblijske teme uz sve ostalo što je bilo bitno u to 
doba ...cijena ananasa i sl. Svi koji su pogledali predstavu slažu 
se kako je ideja i izvedba odlična. 
Zabava se nastavlja. Predstava će uskoro biti snimljena i 
dostupna u video formatu.

  bteen’s4

Želite li donacijom potpomoći ovaj časopis svoj prilog možete uplatiti na račun: 
Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, poziv na broj: 321

Učenici pozivaju Isusa sa suzama u očima - neuobičajen 
pokret Božji u američkom gradu Los Angelesu
pripremila: Tamara Jeljenić
preuzeto sa web stranice: www.krscanstvodanas.com
Južna Kalifornija - Shrvana tamom, jedna je srednjoškolka 
odlučila počiniti samoubojstvo na kraju školskoga dana. No, 
umjesto toga, otišla je u kršćanski klub na kampusu i poslušala 
poruku Evanđelja koju je dijelio Brian Barcelona ispred oko 150 
studenata.
Nakon što je čula Evanđelje, “Dotrčala je naprijed plačući. Jecala 
je. Zamolila je Briana da se pomoli za nju. Namjeravala je taj 
dan počiniti samoubojstvo, ali umjesto toga, pronašla je Boga”, 
rekao je Allan Giglio, koordinator za “One Voice”, koji je njihovim 
djelovanjem vidio izvanrendan preporod u srednjim školama 
Los Angelesa i oblasti Orange County.
Oko 2.500 tisuće učenika, u 15 srednjih škola, kroz kampus 
kršćanskih klubova čuju Evanđelje svaki tjedan. Djeca su 
spašena od droge, nasilja, seksualnog grijeha i beznađa.
Božji pokret počeo je prije dvije godine u Roosevelt High 
School. Počeo je kada su suprotstavljene bande odložile oružje 
i susrele se u dvorani za molitvu, zajedno s 400 drugih učenika 
koji su se okupili kako bi čuli iskrenu poruku Evanđelja.
“Duh Sveti došao je u dvoranu, djeca su plakala, slomili su se 
pod tolikom ljubavi”, rekao je Giglio.
“Toliko izliće Duha Svetoga nije se odavno vidjelo”, dodao je 
savjetnk za kršćanski klub, učitelj Samuel Alba. “Ovo je nešto 

potpuno novo”, rekao 
je Alba. “Ovo je nešto 
izuzetno novo za 
učenike. Danima ste 
mogli vidjeti djecu, 
kako sa suzama u 
očima pozivaju Isusa 
da dođe u njihova 
srca.”

Nakon što je čuo potresnu biblijsku priču 
o Kajinu i Abelu, mali Ivica piše pismo 

Nebeskom Ocu:
 ‘‘Dragi Bože, ja mislim da ne bi bilo 
problema kod Kaina i Abela da je svatko imao 
svoju sobu.
Govorim Ti to iz iskustva. Tako je kod mene i 
mojega brata.’’

vrijeme         
    za 
    šalu

Ako želiš osvježiti svoje poznavanje 
biblijske riječi, uzmi olovku i 

        upiši slova koja nedostaju. 

 
 
RJEŠENJE
za

K_____o se, n___e, 
u p______u v___e, 
a ne u p______u g_____a.
2.Korinćanima 5:7 (rješenje potraži u Bibliji)

          DJEČJA PREDSTAVA
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povijesnim događajima ili ličnostima. Ako se, na primjer, 
razgovara o Ljudevitu Gaju, onda bi bilo dobro da bar znaš 
da je on imao neke veze sa Ilirskim pokretom, Hrvatskim 
narodnim  preporodom i reformom hrvatske abecede. Isto 
je pošteno vratiti novac koji si pronašao u razredu ili ostatak 
nakon kupovine roditeljima. Tvoje poštenje prema samom 
sebi donosi ti veliku korist kasnije u životu. 
Svaki puta kada se tako ponašamo mi imamo osobine dobre 
osobe. I dobivamo poštovanje drugih. 
Kakva je milostiva osoba?
To je osoba koja ima milosti, srca za druge, koja želi drugoga 
zaštititi. Osoba koja daje pažnju nekome, koja oprašta i 
čini to zato što suosjeća s drugom osobom, zbog samilosti, 
dobrote u sebi. Osoba koja ima takav odnos prema ljudima 
stječe naklonost drugih. Jesmo li mi takvi? Često puta čujem 
riječi: ‘‘To mu nikada neću oprostiti, stvarno me je povrijedio.’’ 
Milost nema veze s osjećajem ljutnje i ogorčenosti, pa ne 
možeš osobu ni pogledati. Milost je odluka, čin, ona djeluje.  
Sama Božja milost je nezasluženi nadnaravni dar koji Bog 
pruža čovjeku kako bi ga doveo spasenju. Mi smo sposobni 
iskazivati milost i možemo to činiti svaki dan, jer je milost 
nama iskazana kroz Isusa. Nama je Bog oprostio, pa tko smo 
onda mi da zadržavamo milost za nekog? 
Blaga?
Uz sve to, dobrostiva osoba je i blaga. Kakva je to blaga 
osoba? Najčešće kada kažemo blaga mislimo na nekog 
mirnog, tihog lika, neku bezveznu osobu. No, to uopće 
ne znači to. Blaga osoba je ona koja potiče promjene kod 
druge osobe, ali ne na silu, nego nježno, blagim pokretima 
ili postupcima. Sviđa mi se to. Najčešće nemamo strpljenja 
s drugima, pa vičemo, ljutimo se i zahtijevamo promjene 
odmah. No, mi možemo biti blagi i poticati promjene kod 
mlađih, sporijih, dosadnijih. Zašto se ponašamo suprotno? 
Zato što mislimo da smo bolji od njih. Jesmo li? Spominjali 
smo u prošlom broju osobu koja nam grozničavo ide na živce. 
Rekli smo da trebamo biti strpljivi i čekati na Gospodina. 
No, idemo stepenicu više. Hajdemo biti uz strpljivost još 
i dobrostivi prema njoj. Ponašat ću se pristojno, neću joj 
spuštati, omalovažavati, vrijeđati. Neću okretati očima. Bit ću 
dobar. Primjenit ću i milost, da joj oprostim takvo “dosadno”, 
“naporno” ponašanje. I na kraju blago, nježno, ne na silu, 
služit ću joj riječima. Voljeti nekog nije lako. Promjene će doći, 
onoliko koliko radiš na njima. 
Možda, imaš prijatelja ili čak nekog u obitelji s kojim se uvijek 
posvađaš. Kako možeš biti dobrostiv, kada te ta osoba uvijek 
povrijedi? Želim da naučiš jednu jako važnu stvar u svom 
životu, a to je da uvijek čuvaš svoje srce čistim jer iz njega 
izvire život. Ako je srce ispunjeno povredom i gorčinom, 
tvoj jezik palit će neugasive rafale. Stoga, “Srce moje čuvam 
te!”. Iskaži milost i oprosti. Pokušaj prema toj osobi biti 
dobar u najmanjim sitnicama, nemoj biti tvrd i držati svoju 
stranu pravde, popusti i djeluj. Strpljivo i dobrostivo donesi 
promjene. Kada nećeš znati kako, pomoli se, Duh Sveti je 
uvijek spreman priteći u pomoć onima koji ga traže. 
Ne odustaj! Tvoj karakter se gradi odlukama koje donosiš. 
Odluči biti dobrostiv!
Autor: Branka Menalo, Zagreb

	

  
DOBROSTIV

U prošlom broju govorili smo da je ljubav strpljiva. 
Nastavljamo dalje upoznavati  Božju ljubav koja 

je dobrostiva. Kakva ja to osoba trebam biti da bih bila 
dobrostiva? Iz te riječi iščitavaju se tri osobine. Onaj koji je 
dobar, milostiv, blag. 
Za koga kažemo da je dobra osoba? 
Dobra osoba ima poželjne osobine. To znači da se ljudi vole 
družiti s takvim osobama. Dobra osoba je korisna, valjana, 
poštena. Ona koja se lijepo ponaša.
Kada možemo biti korisni u nečemu ili nekome? Pa, recimo, 
kada pomažemo u kući, kada usisavamo, operemo suđe bez 
prigovaranja. Korisni možemo biti profesorima, prijateljima, 
susjedima. Svaki puta kada vidimo nekog kome možemo 
pomoći i reagiramo, mi smo korisni. Ti možeš biti koristan, 
samo trebaš to odlučiti!
Kada smo valjani? Onda kada smo vrijedni, sposobni, 
čestiti. Vrijedno odrađujemo svoje obaveze. Pospremamo 
svoju sobu koja je na kraju tjedna «bomba». Odlažemo 
prljavo rublje na predviđeno mjesto. Sposobni??? Naravno 
da smo sposobni za te stvari. Trenutno ne moraš biti 
sposoban da odlaziš na posao i vodiš važan sastanak sa 
šefovima iz Amerike uvjeravajući ih da posao u našoj zemlji 
napreduje. Ali sposoban si učiti, odrađivati svoje školske 
obaveze. Uz to možeš biti čestit, častan. To je toliko silno. 
Zdravo izgrađeni stav u tebi, koji te potiče da djeluješ tako 
da dobiješ poštovanje drugih, a da pri tome sačuvaš svoje 
samopoštovanje. Mnogo puta želite naklonost i poštovanje 
prijatelja ili odraslih donoseći krive odluke. Možda ste time 
zadobili poštovanje (pitam se od koga?),  no zasigurno ste 
izgubili svoje samopoštovanje, svoju slobodu, svoj «život». 
Svi mi dobro znamo što je dobro, a što zlo. Savjest uvijek 
radi za nas, samo je ponekad ne slušamo i tako je ugušimo. 
Ne slušamo tihi glas Duha Svetoga koji nas opominje: ‘‘Stani, 
ne čini to!’’. 

Pošten! Danas kao da svi pokušavaju «zmuljati» i na 
nepošten način biti na dobitku. Mi smo pozvani biti pošteni 
u svom životu. Pošteno je ne muljati i ne prepisivati na 
ispitu. Jer na kraju ne muljaš druge nego samog sebe. To 
što si prepisivao i dobio 3, možda čak i 4, ništa ti ne koristi 
jer vrlo brzo se možeš naći u neugodnoj situaciji. Možeš se, 
recimo, naći u društvu u kojem će se razgovarati o nekim 

Želite li donacijom potpomoći ovaj časopis svoj prilog možete uplatiti na račun: 
Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, poziv na broj: 321

praktičan teen



14 Riječ Života   z travanj, 2015. Želite li donacijom potpomoći ovaj časopis svoj prilog možete uplatiti na račun: 
Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, poziv na broj: 321

ODLUČNI DA BUDU SVJETLO 
Kršćanski Centar ‘‘Riječ Života’’ u Sisku organizira redovne 
izlaske na ulice grada i podjelu raznih pisanih materijala koji 
prenose Radosnu Vijest o Isusu Kristu. Odlučni su da nose 
poruku nade u ovom vremenu nezaposlenosti, nestašice i 
ostalih teških prilika u našoj zemlji. Mnogi prolaznici čude se 
entuzijazmu i radosti onih koji svjedoče o životu s Isusom i o 
pomoći koju primaju od Boga.
Naša je želja da podijelimo s drugima ljubav Božju koju smo 
primili u svoje živote. 

      SVJETLO SVIJETA...

U organizaciji Kršćanskog Centra 
‘’Riječ Života’’ u Splitu održana 
je Regionalna konferencija 
vjernih iz Dalmacije. Po prvi 
puta organizirano je zajedništvo 
ovakvoga tipa, a prigodu su 
podržali svojim sudjelovanjem 
vjerni iz Šibenika i Dubrovnika. 
Gostujući službenici bili su apostol Damir Šićko Alić iz Zagreba, 
te pastor Petar Fabijanić iz Pule, a svojom porukom služio je 
također i domaći pastor Drago Zrno iz Splita. 
Splitska je crkva kao dobar domaćin primila i smjestila sve 
goste. Bio je to trodnevni program ispunjen biblijskom poukom 
i porukama ohrabrenja koje usmjeravaju na Isusa Krista. 
Iskoristili smo ovu priliku također da svoju radost spasenja u 
Kristu podijelimo sa novopridošlim posjetiocima koji su bili 
zainteresirani i odgovorili našem otvorenom pozivu.
Zahvaljujemo svim sudionicima i svima koji su imali svoj udio 
u služenju drugima. Vjerujemo da je ovo tek početak Božjeg 
zamaha u našoj regiji i radujemo se svemu što je naumio!
Volimo Te Isuse!

           SOL ZEMLJE...
U centru Bjelovara 
održan je koncert u 
organizaciji domaćina, 
Kršćanskog Centra 
‘‘Riječ Života’’. 
Nekolicina gostiju 
iz Zagreba dalo je 

podršku svojim dolaskom i sudjelovanjem u ovom projektu. 
Ovu prigodu na otvorenom popratili smo podijelom pisanih 
materijala koji prenose Evanđelje i uputili prolaznicima poziv na 
redovna okupljanja i sastanke ove lokalne zajednice. Prevrtljivo 
proljetno vrijeme podiglo je 
prilično jak i hladan vjetar koji 
je pomalo smetao izvođačima 
ali su zato tople riječi naših 
pjesama otišle daleko da 
zagriju srca za Isusa!

U dubrovačkom Centru ‘‘Riječ Života’’ tijekom ožujka gostovao 
je pastor Rick Sizemore i njegov pomoćnik pastor  Mitch 
Semones. Njihova služba bila je dragocjena svima nama za 
izgradnju i ohrabrenje. Naše 
zajedništvo podsjećalo je na 
vrijeme prve Crkve opisano u 
Djelima apostolskim. 
Sljedećeg vikenda putovali smo 
u Split i proveli tri dana kao 
podrška na našoj regionalnoj 
dalmatinskoj konferenciji. 
Cijeli ovaj protekli period zajedništvo unutar naših kućnih 
okupljanja ispunili smo molitvom i slušanjem onoga što Bog 
govori i poručuje u naše živote. Tražili smo riječi proroštva jedni 
za druge jer proroštvo uvijek ohrabruje, donosi korekciju i tješi 
one koji primaju riječ.
Stalno je aktivan i rad s djecom, takozvana Nedjeljna Škola. Naši 
volonteri prolaze biblijski program sa dvadesetak djece. Sasvim 
mali i oni stariji svi zajedno uče iz Biblije o ljubavi i dobroti 
našega Oca Nebeskog.    

           DOGAĐANJA            OKUPLJANJA
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PREPORUČAMO!!!

zanimljivosti: www.krscanstvodanas.com

 iz srca 
   mi naviru 
pjesme Kralju.....

Slavljenje
AUTOR: Anita Karlovčan Kos, Zagreb

I tihi šušanj zelenog lišća
i klokot potoka, šumorenje vjetra
i huk i šapat valova
slave ljubav s neba

i krik ptice i lepet krila
i ples boja, koji su, kao David
zaplesale kapi vode sa zrakama sunca
slave ljubav s neba

i tišina i sklopljeni kapci
i miris cvijeća i prolaznost rose
i topao pogled i nježan osmijeh
svi nek’ slave ljubav s neba

Gdje je Bog
AUTOR: Bruno Glavič, Zagreb

Bog je ušao

Bog je opet ušao

Bog je

jedini funkcionalni perpetuum mobile 

kao na rotirajućim vratima 

a ja sam izašao, samo jednom 

i već je bilo dovoljno za pitanje

Gdje je taj Bog?

< < < < 

Pogledajte našu 
TV emisiju ‘‘Riječ 
Života’’ i redovno 
poslušajte biblijsku 
poruku u udobnosti 
svojega doma. 

Slušanje biblijske riječi stvara vjeru u srcu i uči nas Božjoj 
mudrosti za sve situacije naših života. Ovaj program 
možete pratiti na Jabuka TV, u redovitim terminima 
četvrtkom, od 16.30 sati i reprizu subotom, od 14.30 sati.

TV emisija

Kako su slatke 
nepcu mom riječi tvoje,

od meda su slađe 
ustima mojim.

Biblija, Psalam 119:103

Želite li donacijom potpomoći ovaj časopis svoj prilog možete uplatiti na račun: 
Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, poziv na broj: 321

Damir Šićko Alić- SNAGA VJERE
Kada osoba uživa u Božjem Zakonu, 
kada o Božjoj Riječi svakodnevno 
razmišlja, tada je zasađena 
na dobro mjesto. Njene misli, 
odnosno korijenje, imaju pristup 
svemu što je za njih dobro. Zbog 
toga, u svoje vrijeme, osoba donosi 
rod. Zasadi riječi duboko u svoje 
misli kroz razmišljanje i glasno 
izgovaranje Riječi – ispovijedaj s 
vjerom. Vjerujem da će ih tada Duh 
Sveti natopiti i pomoći ti da uđeš 
u slobodu i puninu blagoslova, da 
uđeš u pobjedu koju Bog ima za 
tebe. 

Razmišljaj o poruci koju Bog šalje kroz svoju Riječ. Razmišljaj 
o Riječi ponovno i ponovno. Govori naglas Riječ da bi je čuo. 
Izgovaraj je prisvajajući obećanja sadržana u njoj – ona će graditi 
tvoju vjeru i Bog će se na temelju svoje Riječi pokrenuti u tvom 
životu. Reci poput Marije, Isusove majke: 
„Evo službenice Gospodnje, neka mi bude po riječi Tvojoj!“
Neka ti bude po Riječi Gospodnjoj!

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  OK e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

PJESME NA CD-u 1. Haleluja, Bog vlada 2. Sa krovova 3. Za Tobom 
čeznem ja 4. Izlij sad Duha Svog 5. U ime Isusa 6. Postoji snaga u 
imenu Isus 7. Kruna pobjede 8. Tvoja prisutnost 9. Mi smo gladni 10. Ti 
si predivan 11. Moj Bog je čudesan 12. Živjet ću 13. Himna

U ponudi naše knjižare 
možete pronaći muzički 
CD sa živim pjesmama 
slavljenja. Uz CD izdali 
smo i novu pjesmaricu 
koja će vam poslužiti 
da naučite riječi brojnih 
pjesama kojima slavimo 
Boga.  Ovo je prilika 
da se u vašem domu 
uvijek čuju zahvale Bogu 
kroz pjesmu i radosno 
slavljenje.
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Slavonski Brod

Zagreb

Pula

Sisak

Split

Varaždin

Bjelovar

Dubrovnik

Osijek

Slavonska avenija 26/11 (Žitnjak)
četvrtkom od 19 
i nedjeljom od 10 sati
tel. 2911 942

Dom Dr. Ante Starčevića
Osječka 24, subotom od 17 sati
tel. 091 25 33 924

Nobileova 20
srijedom od 19 
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 7342 496
(Rijeka - informacije na telefon)

Radićeva 19a   
srijedom od 19 
i nedjeljom od 18 sati
tel. 091 3911 946

A.Starčevića 20, (ulaz iz suterena) 
srijedom od 19 
i nedjeljom od 1o sati
tel. 091 515 8446

A.Šenoe 24 
nedjeljom od 10 sati
tel. 095 272 7774

Rimska 24 (Prva ulica) 
nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5582 518

Šibenska 9
četvrtkom od 19
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5001 214

Sajmište 12
subotom od 18 sati
tel. 095 9146 850

Sve informacije možete saznati u uredništvu lista ako nazovete na broj telefona 01 2911 942 ili pišite na mail: list.rijeczivota@gmail.com

Želite li pomoći svojim savjetom (prijedlogom), 
imate li dara za originalnost oblikovanja ili vidite 
načine što bolje učinkovitosti, javite nam se na 

navedene kontakte u uredništvo lista. 
Ovaj je časopis besplatan.

Ukoliko želite donacijom potpomoći ovaj projekt 
možete svoj novčani prilog uplatiti na račun: 

Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, 
IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, 

poziv na broj: 321
u Šibeniku i Zadru (nazovite!)

D O B R O  D O Š L I !                               D O B R O  D O Š L I !

u naselju Josip Rimac
petkom od 17 sati
tel. 097 76 444 54


